



### ພົບປະທາງໂກລະຫວ່າງ ປະທານຄະນະມິດຕະພາບລັດຖະສະພາລາວ-ຈີນ



(ສພຊ) ວັນທີ 13 ຕຸລາ 2022 ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ມີການພົບປະສອງຝ່າຍລາວ-ຈີນ ໃນຮູບແບບ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງ ສປປລາວ, ປະທານຄະນະມິດຕະ ໂດຍສະຫາຍ ສິມມາດ ພິລເສນາ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

### ກຜງສ ເຄື່ອນໄຫວຕິດຕາມກວດກາ ການປະຕິບັດວຽກງານຢູ່ແຂວງຜົ້ງສາລີ

(ສພຊ) ວັນທີ 7 ຕຸລາ 2022 ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນ ແຂວງ (ສພຂ) ກໍາມາທິການແຜນ ການ, ການເງິນ ແລະ ການກວດສອບ (ກຜງສ) ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ປະຊຸມ ຮ່ວມກັບສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ມະແນກການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ໂດຍການ ເປັນປະທານຂອງທ່ານ ລິເບີ ລິບົວປາວ ປະທານກໍາມາທິການແຜນການ, ການ ເງິນ ແລະ ການກວດສອບ, ມີທ່ານ ທອງສີ ເສົາສຸລິພິມ ປະທານ ສພຂ, ບັນດາທ່ານຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາ ຊົນແຂວງ, ຕາງໜ້າປະທານອົງການ ກວດກາລັດແຂວງ, ຮອງປະທານຄະ ນະກຳມະການ ສພຂ, ຮອງເລຂາທິ ການ ສພຂ ແລະ ຫົວໜ້າມະແນກ



ຈາກ 9 ຂະແໜງການຂົງເຂດເສດ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ ແລະ ທິດທາງ 6 ຕືອນທ້າຍປີ 2022 ຂອງຄະນະສະ ມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດ ກອງປະຊຸມ, ໄດ້ຮັບຝັງການ ມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດ ພົມ ກ່ຽວກັບການຕິດຕາມກວດກາ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

### ເຝິກອົບຮົມການປະເມີນຜົນການປະຕິບັດ ວຽກງານໃຫ້ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ



(ສພຊ) ເພື່ອເປັນການຍົກ ລະດັບຄວາມຮູ້, ຄວາມສາມາດ ແລະ ຫົວຄິດປະດິດສ້າງຂອງພະນັກງານ- ລັດຖະກອນ ກົມຈັດຕັ້ງ-ພະນັກງານ, ກົມທີ່ເປັນເສນາທິການໃຫ້ແກ່ຄະນະ ເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ, ກໍາມາ ທິການຕ່າງໆ ແລະ ສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້າ ນີຕິກໍາຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ໃນການ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຕົວຈິງ ກ່ຽວ ກັບການປະເມີນການປະຕິບັດວຽກ ງານຂອງພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ ໃຫ້ ມີປະສິດທິຜົນສູງຂຶ້ນ ໂດຍສະເພາະ ຄວາມຮັບຮູ້, ຄວາມເຂົ້າໃຈ ແລະ ຄວາມເປັນເອກະພາບຕໍ່ນິຕິກຳຕ່າງໆ ກ່ຽວກັບການປະເມີນການປະຕິບັດ ວຽກງານຂອງພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ ເປັນຕົ້ນການວິເຄາະວິໄຈ ເພື່ອກຳນົດ ການປະເມີນ, ຂຶ້ນຕອນ ຫລື ບາດ ກ້າວການປະເມີນເຊັ່ນ: ການກະກຽມ,

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

### ກປຊສ ເຄື່ອນໄຫວພົບປະກຳລັງ ປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ



### ຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ເກັບກຳສະພາບ ການວ່າງງານ ແລະ ການສ້າງວຽກເຮັດງານທຳ

(ສພຊ) ວັນທີ 26 ກັນຍາ ໃຫ້ແກ່ປະຊາຊົນ ເພື່ອແກ້ໄຂບັນຫາ ແລະ ເກັບກຳ ສະພາບການວ່າງງານ ຜ່ານມາ, ທີ່ສະພາປະຊາຊົນແຂວງບໍ່ ການວ່າງງານ ໂດຍການຕ້ອນຮັບ ຂອງທ່ານ ເລື່ອນວິໄລ ຈັນທະລາພັນ ຂອງທ່ານ ເລື່ອນວິໄລ ຈັນທະລາພັນ ຂອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ການສ້າງວຽກເຮັດງານທຳ, ການຈັດ ທະນະທຳ-ສັງຄົມ ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວຕິດ ມີບັນດາທ່ານປະທານ, ຮອງປະທານ ຫາງານ, ການຄຸ້ມຄອງ, ການປົກປ້ອງ ຄະນະກຳມະການ, ຄະນະເລຂາທິການ ສິດຜົນປະໂຫຍດຂອງຜູ້ອອກແຮງງານ, ແລະ ມະແນກການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງເຂົ້າຮ່ວມ. ທັງນີ້ ເພື່ອຕິດຕາມກວດກາ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 3

### ຮອງປະທານ ກມຍທ ຕິດຕາມກວດກາ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ ຢູ່ແຂວງຫລວງນໍ້າທາ



(ສພຊ) ເພື່ອຕິດຕາມກວດ ຫ້ວວຽກງານ ແລະ ທິດທາງແຜນ ການການເຄົາລົບ ແລະ ປະຕິບັດລັດຖະ ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານປະຈຳປີຂອງ ທຳມະນູນ, ກົດໝາຍ, ມະຕິກອງປະ ບັນດາອົງການໃນຂົງເຂດຍຸຕິທຳ ເພື່ອ ຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດ ກຳລິການເຄື່ອນ ຊອກໃຫ້ເຫັນດ້ານດີ ທີ່ຄວນເສີມຂະ ຫຍາຍ, ດ້ານອ່ອນ, ຂໍ້ຄົງຄ້າງ ແລະ ຊຸກຍູ້ ໃຫ້ມີການແກ້ໄຂຕົວຈິງ ທັງ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 3

### ສພຊ ປະຖົມນິເທດໃຫ້ລັດຖະກອນໃໝ່ ແລະ ລັດຖະກອນເຝິກງານ 95%

(ສພຊ) ວັນທີ 13 ຕຸລາ 2022 ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມຂອງສະພາແຫ່ງ ຊາດ (ສພຊ) ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ໄດ້ມີກອງປະຊຸມເຝິກອົບຮົມປະຖົມນິ ເທດໃຫ້ລັດຖະກອນໃໝ່ ແລະ ລັດ ຖະກອນເຝິກງານ 95% ຂອງ ສພຊ ໂດຍການເປັນປະທານກອງປະຊຸມ ຂອງທ່ານ ສິງຄຳ ວົງພະຈັນ ຮອງເລ



ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 3





ພົບປະ...

ພາບລັດຖະສະພາລາວ-ຈີນ, ຝ່າຍຈີນນຳໂດຍສະຫາຍ ປາຍ ຊຸນ ລີ ປະທານຄະນະມິດຕະພາບລັດຖະສະພາລາວ-ຈີນ, ປະທານຄະນະກຳມາທິການຊີນເຜົາ, ສະພາຜູ້ແທນປະຊາຊົນທົ່ວປະເທດ ແຫ່ງ ສປປຈີນ.

ໃນການພົບປະກັນໃນຄັ້ງນີ້, ແມ່ນເປັນການຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍຜົນການພົບປະທາງໄກ ລະຫວ່າງ ສະຫາຍ ປອ. ໄຊສົມພອນ ພິມວິຫານ ແລະ ສະຫາຍ ລີ ຈານ ຊຸ ໃນເດືອນພຶດສະພາ ປີ 2021 ທີ່ຜ່ານມາ, ເປັນໂອກາດດີທີ່ຈະໄດ້ມີການປຶກສາຫາລື ແລະ ແລກປ່ຽນຄຳຄິດຄຳເຫັນນຳກັນກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການຕົກລົງເປັນເອກະພາບທີ່ສຳຄັນຂອງການນຳສູງສຸດ ຂອງ ສອງຝັ່ງ, ສອງລັດ, ລົງເລິກການແລກປ່ຽນ ແລະ ຖອດຖອນບົດຮຽນ ເຊິ່ງກັນ ແລະກັນ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດພາລະບົດບາດຂອງອົງການນິຕິບັນຍັດ ຂອງສອງປະເທດ ກໍຄືບັນຫາອື່ນໆທີ່ສອງຝ່າຍມີຄວາມສົນໃຈ.

ໃນການພົບປະ, ທັງສອງຝ່າຍໄດ້ແຈ້ງໃຫ້ຮູ້ກ່ຽວກັບສະພາບການເຄື່ອນໄຫວຂອງອົງການນິຕິບັນຍັດຂອງຕົນໃຫ້ກັນ ແລະ ກັນ ຊາບໂດຍສັງເຂບ; ສະຫາຍ ສິມມາດ ພິລເສນາ ໄດ້ສະແດງຄວາມຊົມເຊີຍ ແລະ ຕົລາຄາສູງຕໍ່ຜົນສຳເລັດອັນໃຫຍ່ຫລວງຮອບດ້ານ ທີ່ປະຊາຊົນຈີນຍາດມາໄດ້ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ພາຍໃຕ້ການນຳພາອັນຖືກຕ້ອງ, ປະດິດສ້າງຂອງຝັ່ງກອມມູນິດຈີນ ໂດຍມີສະຫາຍເລຂາທິການໃຫຍ່ ສີ ຈິນ ຜົງ ເປັນແກນກາງ. ພິເສດ ແມ່ນການບັນລຸເປົ້າໝາຍສູງຊືນ 100 ປີ ເຫດການທຳອິດໃນການລົບລ້າງຄວາມທຸກຍາກໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ ແລະ ສຳເລັດການສ້າງສັງຄົມອົມໜຳສຳລານ ຢູ່ສປປຈີນ.

ໃນໄລຍະຜ່ານມາ, ການພົວພັນຮ່ວມມືແບບຄູ່ຮ່ວມຍຸດທະສາດ



ຮອບດ້ານ, ໜັ້ນຄົງ, ຍາວນານ ແລະ ການເປັນຄູ່ຮ່ວມຊາຕາກຳ ລະຫວ່າງສອງຝັ່ງ, ສອງລັດ ແລະ ປະຊາຊົນສອງຊາດລາວ-ຈີນ ພວມໄດ້ຮັບການເສີມຂະຫຍາຍ ແລະ ນຳເອົາຜົນປະໂຫຍດຕົວຈິງມາໃຫ້ປະຊາຊົນສອງປະເທດນັບມື້ນັບຫລາຍຂຶ້ນ; ໃນປີ 2021 ຜ່ານມາ ເປັນປີທີ່ມີຄວາມໝາຍສຳຄັນສຳລັບການພົວພັນຮ່ວມມືລະຫວ່າງສອງປະເທດ ເພາະເປັນປີຄົບຮອບ 60 ປີ ແຫ່ງການສ້າງຕັ້ງສາຍພົວພັນທາງລາວ-ຈີນ, ພິເສດໃນວັນທີ 4 ທັນວາ 2021 ຜ່ານມານີ້ ໄດ້ມີພິທີເປີດນຳໃຊ້ເສັ້ນທາງລົດໄຟລາວ-ຈີນ ໂດຍມີການນຳສູງສຸດຂອງສອງປະເທດເຂົ້າຮ່ວມ ເຊິ່ງເປັນເຫດການທີ່ມີຄວາມໝາຍສຳຄັນ ແລະ ເປັນສັນຍາລັກແຫ່ງການພົວພັນຮ່ວມມືລາວ-ຈີນ ທັງເປັນການສະແດງໃຫ້ເຫັນຜົນສຳເລັດຕົວຈິງ ຂອງຂໍ້ລິເລີ້ມ 1 ແລວ 1 ເສັ້ນທາງ ຂອງເລຂາທິການໃຫຍ່ ປະທານປະເທດ ສີ ຈິນ ຜົງ ກໍຄືການຫັນປະເທດລາວ ຈາກປະເທດບໍ່ມີທາງອອກສູ່ທະເລ ເປັນປະເທດເຊື່ອມໂຍງ, ເຊື່ອມຈອດ ໃນພາກພື້ນ. ເຖິງແມ່ນວ່າສະພາບໃນພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ ສືບຕໍ່ມີຄວາມສັບສົນ ບວກກັບຜົນກະທົບຢ່າງໜັກໜ່ວງຈາກການລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19 ໃນທົ່ວໂລກ, ແຕ່ການຮ່ວມມືສອງຝ່າຍ ລາວ-ຈີນ ກໍໄດ້ຮັບ

ການສືບຕໍ່ ໂດຍສະເພາະດ້ານເສດຖະກິດ, ການຄ້າ ແລະ ການລົງທຶນ ລະຫວ່າງສອງປະເທດ ຍັງສືບຕໍ່ໄດ້ຮັບການເສີມຂະຫຍາຍ ສປປຈີນ ສືບຕໍ່ເປັນປະເທດລົງທຶນລາຍໃຫຍ່ອັນດັບໜຶ່ງ ໃນຈຳນວນ 53 ປະເທດ ແລະ ເຂດແຄວ້ນທີ່ມາລິງທິນ ຢູ່ ສປປລາວ, ມາຮອດປີ 2022 ມີໂຄງການລົງທຶນທັງໝົດ 833 ໂຄງການ, ລວມມູນຄ່າ 16,4 ຕື້ໂດລາ; ນອກຈາກນັ້ນ, ຍັງໄດ້ມີການຮ່ວມມືລົງທຶນກໍ່ສ້າງຫລາຍໂຄງການສຳຄັນ ເປັນຕົ້ນ: ເຂດພັດທະນາເສດຖະກິດກວມລວມໄຊເສດຖາ, ໂຄງການປັບປຸງໂຮງໝໍ້ມະໄຟລາວ-ຈີນ ໂດຍມີການນຳສູງສຸດຂອງສອງປະເທດເຂົ້າຮ່ວມ ແລະ ໂຄງການອື່ນໆທີ່ນຳໃຊ້ເງິນຊ່ວຍເຫລືອລ່າຂອງ ສປປຈີນ ພວມມີຄວາມຄືບໜ້າດີ.

ໃນໄລຍະການແຜ່ລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19 ພັກ, ລັດ ແລະ ປະຊາຊົນຈີນອ້າຍນ້ອງ ຍັງໄດ້ໃຫ້ການຊ່ວຍເຫລືອຢ່າງທັນການໂດຍໄດ້ສົ່ງທຶມແພດ, ອຸປະກອນການແພດ ແລະ ຢາວັກຊີນ ຈຳນວນຫລວງຫລາຍມາຊ່ວຍ ສປປລາວ ໃນໂອກາດນີ້, ສະຫາຍຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ຕາງໜ້າສະພາແຫ່ງຊາດ ກໍຄືປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າ ຂໍສະແດງຄວາມຂອບໃຈຢ່າງຈິງໃຈ ແລະ ຄວາມຮູ້ບຸນຄຸນຢ່າງເລິກ

ເຊິ່ງ ມາຍັງພັກ, ສະພາຜູ້ແທນປະຊາຊົນທົ່ວປະເທດຈີນ, ລັດຖະບານ ແລະ ປະຊາຊົນຈີນອ້າຍນ້ອງ ທີ່ໄດ້ໃຫ້ການຊ່ວຍເຫລືອອັນໃຫຍ່ຫລວງດັ່ງກ່າວ.

ການພົວພັນ ແລະ ຮ່ວມມືລະຫວ່າງ ສອງອົງການນິຕິບັນຍັດ: ສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ແລະ ສະພາຜູ້ແທນປະຊາຊົນທົ່ວປະເທດ ແຫ່ງ ສປປຈີນ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ໄດ້ຮັບການເສີມຂະຫຍາຍຂຶ້ນຢ່າງບໍ່ຢຸດຢັ້ງ ແລະ ເປັນຮູບປະທຳຢ່າງຍິ່ງຂຶ້ນ; ສອງອົງການນິຕິບັນຍັດ ໄດ້ມີການແລກປ່ຽນການຢ້ຽມຢາມ, ແລກປ່ຽນບົດຮຽນ, ຮ່ວມກັນຈັດສຳມະນາ ແລະ ເຝີກອົບຮົມກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດພາລະບົດບາດຂອງອົງການນິຕິບັນຍັດ, ຝ່າຍຈີນໄດ້ໃຫ້ການຊ່ວຍເຫລືອສະພາແຫ່ງຊາດລາວຕະຫລອດມາ, ມີການສະໜັບສະໜູນ ເຊິ່ງກັນ ແລະກັນ ໃນເວທີລັດຖະສະພາພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ. ໃນໄລຍະທີ່ມີການແຜ່ລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19 ກໍໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມພົບປະດ້ວຍຮູບແບບທາງໄກ ໃນລະດັບປະທານສະພາ, ຮອງປະທານສະພາ ແລະ ລະດັບປະທານກຳມາທິການ ເພື່ອພ້ອມກັນຕົລາຄາຄືນການພົວພັນຮ່ວມມືໃນໄລຍະຜ່ານມາ ແລະ ຮ່ວມກັນປຶກສາຫາລືທິດທາງການຮ່ວມມືໃນຕໍ່ໜ້າ ພ້ອມທັງປຶກສາຫາລື ແລະ ແລກປ່ຽນບົດຮຽນ ກ່ຽວກັບການສະກັດກັ້ນ, ບ້ອງກັນ ແລະ ແກ້ໄຂການ

ແຜ່ລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19 ກໍຄືການຝຶກຝຸດເສດຖະກິດ ພາຍຫລັງການແຜ່ລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດຜ່ອນຄາຍລົງ; ນອກຈາກນັ້ນ, ຍັງມີການຮ່ວມມືແລກປ່ຽນທາງດ້ານວິຊາການ ສະພາຜູ້ແທນປະຊາຊົນທົ່ວປະເທດຈີນ ໄດ້ໃຫ້ທຶນກໍ່ສ້າງເຝີກອົບຮົມ ແລະ ທັດສະນະສຶກສາ ຢູ່ ສປປຈີນ ໃຫ້ແກ່ພະນັກງານຂອງສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ໃນທ້າຍສະໄໝ ສະພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ VII ແລະ ຊຸດທີ VIII ຈຳນວນ 4 ຄັ້ງ ລວມທັງໝົດ 90 ສະຫາຍ ເຊິ່ງຜ່ານການເຂົ້າຮ່ວມ ເຫັນວ່າສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ບັນດາພະນັກງານລັດຖະກອນ ໄດ້ຍົກລະດັບດ້ານວິຊາສະເພາະ, ວິຊາການ ແລະ ຮັບຮູ້ເຂົ້າໃຈແຈ້ງລະບົບການເມືອງ, ການປົກຄອງ, ການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງ ສປປຈີນ ເພື່ອນຳມາໜູນໃຊ້ເຂົ້າໃນການປະຕິບັດໜ້າທີ່ການເມືອງຂອງຕົນ.

ໃນນາມຄະນະມິດຕະພາບລັດຖະສະພາລາວ-ຈີນ-ລາວ ທີ່ເປັນກົນໄກໜຶ່ງ ໃນການປະສານສົມທົບ ແລະ ຊຸກຍູ້ ການພົວພັນຮ່ວມມືລະຫວ່າງ ສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນທົ່ວປະເທດ ແຫ່ງ ສປປຈີນ, ຝ່າຍລາວ ໄດ້ສະເໜີທິດທາງການພົວພັນ ແລະ ການຮ່ວມມື ຂອງສອງອົງການນິຕິບັນຍັດໃນຕໍ່ໜ້າດັ່ງ

ນີ້: ສືບຕໍ່ຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍ ແຜນການສ້າງຄູ່ຮ່ວມຊາຕາກຳສັງຄົມນິຍົມລາວ-ຈີນ ໃຫ້ເປັນຮູບປະທຳ ແລະ ນຳເອົາຜົນປະໂຫຍດຕົວຈິງມາສູ່ປະຊາຊົນສອງຊາດລາວ-ຈີນ ໃຫ້ນັບມື້ນັບຫລາຍຂຶ້ນ; ສືບຕໍ່ຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍຜົນການພົບປະສອງຝ່າຍ ລະຫວ່າງສະຫາຍ ໄຊສົມພອນ ພິມວິຫານ ແລະ ສະຫາຍ ລີ ຈານ ຊຸ ໃນເດືອນພຶດສະພາ 2021 ໃຫ້ເປັນອັນລະອຽດ ເຊິ່ງໃນນີ້ສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ສະເໜີສ້າງ MOU ຮ່ວມກັບສະພາຜູ້ແທນປະຊາຊົນທົ່ວປະເທດຈີນ ເພື່ອເປັນບ່ອນອີງໃນການຊຸກຍູ້ ແລະ ສົ່ງເສີມການພົວພັນຮ່ວມມືຂອງສອງຝ່າຍ ໂດຍສະເພາະແມ່ນກົນໄກການແລກປ່ຽນການຢ້ຽມຢາມ ເຊິ່ງກັນ ແລະກັນ ລະຫວ່າງສອງອົງການນິຕິບັນຍັດ ຂອງສອງປະເທດ ທັງສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ໃຫ້ເປັນປົກກະຕິ; ຊຸກຍູ້ການແກ້ໄຂບັນຫາທີ່ຫຍຸ້ງຍາກ ໃນການນຳໃຊ້ການບໍລິການລົດໄຟລາວ-ຈີນ, ສູ້ຊີນສ້າງຄວາມສະດວກແກ່ຜູ້ໂດຍສານ ກໍຄືໃນການຂົນສົ່ງສິນຄ້າໃຫ້ຫລາຍຂຶ້ນ ເພື່ອນຳເອົາຜົນປະໂຫຍດຕົວຈິງມາສູ່ປະຊາຊົນສອງປະເທດ; ຂໍສະແດງຄວາມຂອບໃຈຕໍ່ຝ່າຍຈີນ ທີ່ໄດ້ມີຈິດໝາຍທາງການສົ່ງໃຫ້ສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ເພື່ອຈັດກອງປະຊຸມທາງໄກ ໃນຫົວຂໍ້: “ການພັດທະນາເສດຖະກິດ ແລະ ການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ” ປັດຈຸບັນນີ້, ສະພາແຫ່ງຊາດລາວກຳລັງກະກຽມປະສານສົມທົບລາຍລະອຽດ ເພື່ອແຈ້ງຄືນໃຫ້ຝ່າຍຈີນຊາບ; ສືບຕໍ່ຊຸກຍູ້ ແລະ ຕິດຕາມກວດກາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາຂໍ້ຕົກລົງ, MOU, ສັນຍາ, ສິນທິສັນຍາທີ່ສອງລັດຖະບານໄດ້ລົງນາມຮ່ວມກັນ ໃຫ້ມີປະສິດທິພາບ ແລະ ປະສິດທິຜົນຢ່າງຂຶ້ນ; ສືບຕໍ່ຮ່ວມມື ແລະ ສະໜັບສະໜູນ ເຊິ່ງກັນ ແລະກັນ ໃນເວທີລັດຖະສະພາພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ ເພື່ອພາລະກິດປົກປັກຮັກສາສັນຕິພາບ, ມິດຕະພາບ ແລະ ການຮ່ວມມື ເພື່ອການພັດທະນາແບບຍືນຍົງ. (ສົມນິກ ແກ້ວໄຊຍະຈັກ)



ກຜ່ງສ...

ເລືອກຕັ້ງ 2 ແຂວງຜຶ້ງສາລີ; ທ່ານທອງສຸກ ເປົາສຸລິ ຫົວໜ້າພະແນກແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນແຂວງລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາຄາດໝາຍ, ແຜນວຽກຈຸດສຸມ ແລະ ມາດຕະການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ປີ 2022

ຂອງແຂວງ ໂດຍສະເພາະລົງເລິກໂຄງການລົງທຶນທີ່ເປັນບຸລິມະສິດຂອງລັດ, ໜີ້ສິນໂຄງການລົງທຶນຂອງລັດ ແລະ ການສ້າງແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ປີ 2023; ທ່ານ ວັນໄຊ ສຸກສັນ ຫົວໜ້າພະແນກການເງິນແຂວງ ລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຄາດໝາຍ, ວຽກຈຸດສຸມ ແລະ ມາດຕະການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດຢູ່ຂັ້ນແຂວງ ໂດຍສະເພາະສຸມ

ໃສ່ແຜນວຽກຈຸດສຸມທີ 2 ກ່ຽວກັບການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງຖານລາຍຮັບ, ການຫັນເປັນທັນສະໄໝ, ການເກັບລາຍຮັບ; ແຜນວຽກຈຸດສຸມທີ 3 ກ່ຽວກັບປະສິດທິຜົນການຄຸ້ມຄອງລາຍຈ່າຍງົບປະມານ ແລະ ການແກ້ໄຂໜີ້ສິນສາທາລະນະ ແລະ ແຜນວຽກຈຸດສຸມທີ 4 ກ່ຽວກັບຮັກສາສະຖຽນລະພາບທາງດ້ານເສດຖະກິດມະຫາພາກ ໂດຍສະເພາະສຸມໃສ່ຕິດຕາມ

ກວດກາສະພາບການ ເຄື່ອນໄຫວຂອງອັດຕາແລກປ່ຽນ; ລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາຄາດໝາຍ, ແຜນວຽກຈຸດສຸມ ແລະ ມາດຕະການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ ປີ 2022; ທ່ານ ທະນຸຄຳ ປິດຈະວົງ ຫົວໜ້າພະແນກອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າແຂວງ ລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຄາດໝາຍ, ວຽກຈຸດສຸມ ແລະ ມາດຕະການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ຢູ່ຂັ້ນແຂວງ ໂດຍສະເພາະສຸມໃສ່ແຜນວຽກຈຸດສຸມທີ 4 ກ່ຽວກັບຮັກສາສະຖຽນລະພາບທາງດ້ານເສດຖະກິດມະຫາພາກ ໂດຍສະເພາະສຸມໃສ່ຕິດຕາມການເພີ່ມຂຶ້ນຂອງລາຄາສິນຄ້າ; ຕາງໜ້າອົງການກວດກາລັດແຂວງ ລາຍງານການຕິດຕາມ, ກວດກາຕາມຜົນການກວດສອບບົດສະຫລຸບຂາດຕົວການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດປະຈຳປີ 2020; ທ່ານ ບຸນຜານິດ ແກ້ວຮຸ້ງ ຫົວໜ້າພະແນກໂຍທາທິການ ແລະ ຂົນສົ່ງແຂວງ ລາຍງານຄວາມຄືບໜ້າການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການກໍ່ສ້າງຂົວຂ້າມນ້ຳອູ ເມືອງສຳພັນ ແຂວງຜຶ້ງສາລີ ຕາມມະຕິຂອງຄະ

ນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການອະນຸມັດໃຫ້ດັດແກ້ເພີ່ມມູນຄ່າໂຄງການກໍ່ສ້າງຂົວຂ້າມນ້ຳອູ, ເມືອງສຳພັນ ແຂວງຜຶ້ງສາລີ ສະບັບເລກທີ 16/ຄປຈ, ລົງວັນທີ 5/1/2021.

ຈາກນັ້ນ, ບັນດາຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມໄດ້ພ້ອມກັນສົນທະນາ ແລະ ແລກປ່ຽນຄຳຄິດຄຳເຫັນເຊິ່ງກັນ ແລະກັນ ຢ່າງມີຈຸດສຸມ ແລະ ກົງໄປກົງມາ ທັງນີ້ເພື່ອເປັນຂໍ້ມູນໃນການຕິດຕາມກວດກາຂອງຄະນະທີ່ມງານທີ່ມາຈາກສະພາແຫ່ງຊາດ. (ນາງ ສຸກສິມພອນ ແກ້ວແສງຜະຈັນ)

ເຝີກອົບຮົມ...

ການຂຽນການປະເມີນ, ການສະຫລຸບສັງລວມ ແລະ ອື່ນໆ.

ກອງປະຊຸມເຝີກອົບຮົມກ່ຽວກັບການປະເມີນຜົນການປະຕິບັດວຽກງານໃຫ້ແກ່ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນພາຍໃນສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນວັນທີ 11 ຕຸລາ 2022 ໂດຍການເປັນປະທານເປີດກອງປະຊຸມຂອງທ່ານນາງ ປິ່ງຄຳ ລາຊະສີມາ ເລຂາທິການ

ສະພາແຫ່ງຊາດ; ເຂົ້າຮ່ວມມີບັນດາທ່ານຄະນະກົມ, ຄະນະພະແນກ ຂອງບັນດາກົມ, ສູນ ແລະ ຫ້ອງການ ພາຍໃນສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ວິທະຍາກອນຈາກກະຊວງພາຍໃນ.

ໃນກອງປະຊຸມ, ທ່ານ ແສງແກ້ວ ວົງນະລາດ ຫົວໜ້າກົມຈັດຕັ້ງ-ພະນັກງານ ໄດ້ຂຶ້ນຜ່ານບົດລາຍງານການປະເມີນການປະຕິບັດວຽກງານຂອງບັນດາກົມກົງຈັກພາຍໃນສະພາແຫ່ງຊາດ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ; ພ້ອມນັ້ນ, ຍັງໄດ້ຮັບຝັງການເຜີຍແຜ່ຄຳລັດ ແລະ ຄຳແນະນຳກ່ຽວກັບການປະເມີນການປະຕິບັດວຽກງານຂອງພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ ແລະ ສົນທະນາແລກປ່ຽນບົດຮຽນເຊິ່ງກັນແລະກັນທັງຈັດຕັ້ງປະຕິບັດທິດລອງຕົວຈິງກ່ຽວກັບການປະເມີນຜົນໃຫ້ແກ່ບັນດາທ່ານທີ່ເຂົ້າຮ່ວມ ໂດຍການນຳພາທິດລອງເຮັດຕົວຈິງຈາກພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຂອງກະຊວງພາຍໃນ ແລະ ກົມຈັດຕັ້ງ-ພະນັກງານ ສະພາແຫ່ງຊາດ. (ນາງ ປາກາລັກ ພິມມິໄຊ)







# ຫາລື ແລະ ກະກຽມເນື້ອໃນກອງປະຊຸມ ວິສາມັນຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງຫລວງນໍ້າທາ



(ສພຊ) ຕອນແລງວັນທີ 6 ຕຸລາ 2022 ຢູ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໄດ້ເປີດກອງປະຊຸມປຶກສາຫາລື ແລະ ກະກຽມເນື້ອໃນຮອບດ້ານໃຫ້ແກ່ກອງປະຊຸມວິສາມັນເທື່ອທີ II ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງຫລວງນໍ້າທາ ຊຸດທີ II ທີ່ຈະຝຶກຈາລະນາ, ຮັບຮອງເອົາຂໍ້ຕົກລົງເຈົ້າແຂວງ ວ່າດ້ວຍການກຳນົດລາຄາຫົວໜ່ວຍຊົດເຊີຍຜົນກະທົບຈາກໂຄງການພັດທະນາຕົວເມືອງທັນສະໄໝ ແລະ ເປັນມິດຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມ ຢູ່ເຂດນາເຕີຍ ເມືອງຫລວງນໍ້າທາ ແຂວງຫລວງນໍ້າທາ ເຊິ່ງຂໍ້ຕົກລົງຈາລະນາ, ຮັບຮອງໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ທີ່ຜ່ານມາແຕ່ປັດຈຸບັນຮັບຮອງ ແລະ ຮັບປະກັນຈະນຳເຂົ້າຝຶກຈາລະນາ, ຮັບຮອງມາຊຶກສະພາແຫ່ງຊາດປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ, ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ,

ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າພະແນກການ, ຄະນະຮັບຜິດຊອບສ້າງນິຕິກຳຮ່າງຂໍ້ຕົກລົງເຈົ້າແຂວງ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າຂະແໜງພ້ອມດ້ວຍພະນັກງານທີ່ກ່ຽວຂ້ອງເຂົ້າຮ່ວມ 35 ຄົນ ຍິງ 6 ຄົນ.

ກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງການລາຍງານໂດຍຫຍໍ້ຂອງຮ່າງກຳນົດລາຄາຫົວໜ່ວຍຊົດເຊີຍຜົນກະທົບຈາກໂຄງການພັດທະນາຕົວເມືອງທັນສະໄໝ ແລະ ເປັນມິດຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມ ຢູ່ເຂດນາເຕີຍ ເມືອງຫລວງນໍ້າທາ ແຂວງຫລວງນໍ້າທາ ເຊິ່ງຂໍ້ຕົກລົງຈາລະນາ, ຮັບຮອງໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 3 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ທີ່ຜ່ານມາແຕ່ປັດຈຸບັນຮັບຮອງ ແລະ ຮັບປະກັນຈະນຳເຂົ້າຝຶກຈາລະນາ, ຮັບຮອງມາຊຶກສະພາແຫ່ງຊາດປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ, ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ,

ໃນກອງປະຊຸມວິສາມັນເທື່ອທີ II ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງຫລວງນໍ້າທາ ຊຸດທີ II ລວມທັງໝົດ 7 ໝວດ, 23 ມາດຕາ; ພ້ອມດຽວກັນນີ້, ກອງປະຊຸມໄດ້ມີການແລກປ່ຽນ, ປະກອບຄໍາຄິດເຫັນ ແລະ ຄວາມເປັນເອກະພາບກັນຕໍ່ຮ່າງຂໍ້ຕົກລົງເຈົ້າແຂວງສະບັບນີ້ ຢ່າງມີຈຸດສຸມ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ເນື້ອໃນຮ່າງຂໍ້ຕົກລົງສະບັບນີ້ມີເນື້ອໃນຖືກຕ້ອງ, ຮັດກຸມ, ສອດຄ່ອງຕາມລະບຽບກົດໝາຍກັບຄວາມເປັນຈິງ ແລະ ຮັບປະກັນເນື້ອໃນຮອບດ້ານໃຫ້ທ່ວງທັນກັບເວລາທີ່ຈະເປີດກອງປະຊຸມວິສາມັນເທື່ອທີ II ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ II ທີ່ຈະໄຂຂຶ້ນໃນຕໍ່ໜ້ານີ້. (ນັກຂ່າວ ສພຊ ຫລວງນໍ້າທາ)

# ກຳມະບານຮາກຖານ ສພຂ ຫົວພັນ ປະເມີນຜົນເນື້ອໃນຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 5 ເປັນເຈົ້າ



(ສພຊ) ວັນທີ 12 ຕຸລາ 2022 ກຳມະບານຮາກຖານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ຫົວພັນ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມປະເມີນຜົນເນື້ອໃນຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 5 ເປັນເຈົ້າ ປະຈຳປີ 2022 ຢູ່ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມ ສພຂ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງສະຫາຍ ສຸກມິໄຊ ສິງບຸນເຮືອງ ຮອງປະທານກວດກາໜ່ວຍພັກ, ຮອງເລຂາທິການ ສພຂ, ຄະນະບໍລິຫານງານສະຫະພັນກຳມະບານແຂວງ, ປະທານກຳມະບານຮາກຖານສພຂ; ເຂົ້າຮ່ວມໂດຍສະຫາຍ ແຫ່ງ ວິໄລພອນ ຄະນະໜ່ວຍພັກ, ຜູ້ຊີ້ນຳວຽກງານອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ, ປະທານຄະນະກຳມະການເສດຖະກິດ ແຜນການ ແລະ ການເງິນ ສພຂ ພ້ອມດ້ວຍບັນດາສະມາຊິກກຳມະບານຮາກຖານພາຍໃນ ສພຂ ເຂົ້າຮ່ວມ.

ໃນກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງການຜ່ານຮ່າງບົດສະຫລຸບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເນື້ອໃນຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 5 ເປັນເຈົ້າ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປີ 2023 ຂອງກຳມະບານຮາກຖານ ສພຂ ແລະ ບົດແນະນຳສະບັບເລກທີ 284/ສກລ, ລົງວັນທີ 17 ມີນາ 2022 ກ່ຽວກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເນື້ອໃນຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 5 ເປັນເຈົ້າ ຂອງສະຫະພັນກຳມະບານລາວ ຈາກສະຫາຍປະທານ-ຮອງປະທານກຳມະບານຮາກຖານ ສພຂ ເຊິ່ງໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນດ້ານດີຜົນງານ ແລະ ດ້ານອ່ອນຂໍ້ຄົງຄ້າງ, ພ້ອມກັນປະກອບຄໍາຄິດເຫັນໃສ່ຮ່າງຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 5 ເປັນເຈົ້າ ຂອງສະຫະພັນກຳມະບານລາວ ຈາກສະຫາຍປະທານ-ຮອງປະທານກຳມະບານຮາກຖານ ສພຂ ແລະ ສາມາດຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໄດ້; ຈາກນັ້ນ, ສະມາຊິກກຳມະບານ ທຸກສະຫາຍໄດ້ຜ່ານໃບສຳຫລວດຕົນເອງ, ພ້ອມທັງຕຳ

ນີສິ່ງຂ່າວ, ກໍ່ສ້າງເຊິ່ງກັນແລະກັນ ທັງປະເມີນໃຫ້ຄະແນນຕົນເອງ ແລະ ໝູ່ຄະນະ; ແລ້ວຕີລາຄາແບ່ງປະເພດຕາມເນື້ອໃນຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 5 ເປັນເຈົ້າ ຂອງສະຫະພັນກຳມະບານລາວ ວາງອອກ. ຜ່ານການປະເມີນຕີລາຄາ ມີປະເພດດີເລີດ, ປະເພດດີສ່ວນປະເພດກາງ ແລະ ອ່ອນແມ່ນບໍ່ມີ. ອີງໃສ່ມາດຕະຖານເງື່ອນໄຂເຫັນວ່າກຳມະບານຮາກຖານສພຂ ສາມາດສະເໜີຂຶ້ນເທິງຮັບຮອງເປັນກຳມະບານຮາກຖານ 5 ເປັນເຈົ້າ ປະຈຳ ປີ 2022.

ຕອນທ້າຍກອງປະຊຸມຍັງໄດ້ຮັບຟັງການໂອ້ລົມຂອງສະຫາຍ ແຫ່ງ ວິໄລພອນ ສະບັດສະຫລຸບໃຫ້ມີເນື້ອໃນຄົບຖ້ວນ ແລະ ສາມາດຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໄດ້; ຈາກນັ້ນ, ສະມາຊິກກຳມະບານ ທຸກສະຫາຍໄດ້ຜ່ານໃບສຳຫລວດຕົນເອງ, ພ້ອມທັງຕຳ

# ກຳມະບານຮາກຖານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ດຳເນີນຊີວິດປະຈຳເດືອນ 8-9 ປີ 2022

(ສພຊ) ຕອນບ່າຍຂອງວັນອັງຄານທີ 4 ຕຸລາ 2022 ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໄດ້ດຳເນີນຊີວິດປະຈຳເດືອນ 8-9 ປີ 2022 ຂອງກຳມະບານຮາກຖານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງສະຫາຍ ນາງ ຄຳພອນ ພິມມະຈັນ ຄະນະບໍລິຫານງານສະຫະພັນກຳມະບານແຂວງ, ປະທານສະຫະພັນກຳມະບານຮາກຖານ ສພຂ; ເຂົ້າຮ່ວມມີສະຫາຍຄຳຕີ ວົງລ້ອມ ຮອງເລຂາພັກແຂວງ, ປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ມີຄະນະກຳມະບານ, ບັນດາສະຫາຍສະມາຊິກກຳມະບານພາຍໃນ ສພຂ ເຂົ້າຮ່ວມ.

ການດຳເນີນຊີວິດຄັ້ງນີ້, ໄດ້ຮັບຟັງການຜ່ານຮ່າງບົດສະຫລຸບຕີລາຄາການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານປະຈຳເດືອນ 8-9 ປີ 2022 ຂອງກຳມະບານຮາກຖານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ເຊິ່ງຕະຫລອດໄລຍະ 2 ເດືອນຜ່ານມາ ກຳມະບານຮາກຖານ ສພຂ ໄດ້ຖືເອົາການສຶກສາອົບຮົມດ້ານການເມືອງ-ແນວຄິດເປັນບັນຫາກົກ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ສະມາຊິກກຳມະບານມີແນວຄິດອຸ່ນອຸ່ນທຸ່ນທຸ່ງ, ມີຄວາມສາມັກຄີພາຍໃນ-ພາຍນອກໃຫ້ແໜ້ນແຜ່ນ, ຊ່ວຍເຫລືອເຊິ່ງກັນແລະກັນ, ມີຄວາມຫ້າວຫັນປະຕິບັດໜ້າທີ່ວຽກງານວິຊາສະເພາະສຳເລັດຜົນຕາມລະດັບຄາດໝາຍ ແລະ



ຖານສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ເຊິ່ງຕະຫລອດໄລຍະ 2 ເດືອນຜ່ານມາ ກຳມະບານຮາກຖານ ສພຂ ໄດ້ຖືເອົາການສຶກສາອົບຮົມດ້ານການເມືອງ-ແນວຄິດເປັນບັນຫາກົກ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ສະມາຊິກກຳມະບານມີແນວຄິດອຸ່ນອຸ່ນທຸ່ນທຸ່ງ, ມີຄວາມສາມັກຄີພາຍໃນ-ພາຍນອກໃຫ້ແໜ້ນແຜ່ນ, ຊ່ວຍເຫລືອເຊິ່ງກັນແລະກັນ, ມີຄວາມຫ້າວຫັນປະຕິບັດໜ້າທີ່ວຽກງານວິຊາສະເພາະສຳເລັດຜົນຕາມລະດັບຄາດໝາຍ ແລະ

ໄດ້ຮັບຟັງການຜ່ານຮ່າງກົດລະບຽບວ່າດ້ວຍກອງທຶນພັດທະນາ 3 ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນສະພາປະຊາຊົນແຂວງອຸດົມໄຊ. ຫລັງຈາກນັ້ນບັນດາທ່ານສະມາຊິກກຳມະບານ ໄດ້ປະກອບຄໍາຄິດເຫັນຢ່າງກົງໂປ່ງກົມ. ຕອນທ້າຍ, ປະທານສະຫະພັນກຳມະບານຮາກຖານ ສພຂ ໄດ້ສະຫລຸບສັງລວມບັນຫາຕ່າງໆ ພ້ອມທັງມີຄໍາເຫັນຕໍ່ສະມາຊິກກຳມະບານ ເຊິ່ງສະຫາຍໄດ້ເນັ້ນໜັກໃຫ້ແຕ່ລະສະ

ຫາຍສະມາຊິກກຳມະບານ ຈົ່ງເລິ່ມທະວີໃນການເຊື່ອມຊຶມບັນດານິຕິກຳ, ມີແນວຄິດຫຼັກໜັ້ນ, ອຸ່ນອຸ່ນທຸ່ນທຸ່ງ, ເຊື່ອໝັ້ນຕໍ່ແນວທາງຂອງພັກ-ລັດ, ເຊື່ອໝັ້ນຕໍ່ການນຳພາຂອງກົມກອງ, ເລິ່ມທະວີຄວາມສາມັກຄີພາຍໃນເປັນຈິດໜຶ່ງໃຈດຽວ, ເອົາໃຈໃສ່ຕໍ່ວຽກງານວິຊາສະເພາະທີ່ຕົນຮັບຜິດຊອບ ໃຫ້ມີຜົນສຳເລັດ. (ແສງພອນ ອິນນະລົງ)

# ສະຫລຸບຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 5 ເປັນເຈົ້າ ປີ 2022 ຂອງກຳມະບານຮາກຖານ ສພຂ ສາລະວັນ

(ສພຊ) ໃນຕອນເຊົ້າຂອງວັນທີ 12 ຕຸລາ 2022 ຢູ່ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ສາລະວັນ ໄດ້ຈັດພິທີສະຫລຸບຂະບວນການແຂ່ງຂັນ 5 ເປັນເຈົ້າຂອງກຳມະບານຮາກຖານ ສພຂ ສາລະວັນ ປະຈຳປີ 2022 ໂດຍການເຂົ້າຮ່ວມເປັນປະທານຂອງສະຫາຍພັກ. ນາງ ທອງເຫຼືອງ ໂຄດບັນຍາປະທານກຳມະບານຮາກຖານສພຂ ຮອງປະທານຄະນະກຳມະການຢູ່ຕິທຳ ແລະ ປກຊ-ປກສ, ສະຫາຍ ບຸນທະວີ ພິມມະສານ ປະທານຄະນະບໍລິຫານງານສະຫະພັນກຳມະບານແຂວງ, ສະຫາຍ ສິມພອນ ແສງສຸລິຈິນ ຮອງເລຂາຄະນະພັກຮາກຖານສພຂ ຄະນະບໍລິຫານງານກຳມະບານແຂວງ ເລຂາທິການ ສພຂ, ມີບັນດາຄະນະພັກ, ຄະນະກຳມະບານຮາກຖານ ພ້ອມດ້ວຍສະມາຊິກກຳມະບານ ແລະ ແຂກທີ່ຖືກເຊີນ ເຂົ້າຮ່ວມ.

ໃນພິທີ, ສະຫາຍ ນາງ ອິນທະນິງສອນ ຈັນທະລີໄຊ ໄດ້ຂຶ້ນຜ່ານ ບົດສະຫຼຸບຕີລາຄາຄືນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເນື້ອໃນຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 5 ເປັນເຈົ້າ ຂອງກຳມະບານຮາກຖານ ກໍຄືສະມາຊິກກຳມະບານພາຍໃນຮາກຖານທັງໝົດ ເອົາໃຈໃສ່ສຶກສາອົບຮົມການເມືອງແນວຄິດ, ກຳໄດ້ແນວທາງນະໂຍບາຍຂອງພັກ, ລະບຽບກົດໝາຍຂອງລັດ ໂດຍສະເພາະແມ່ນບັນດາສະມາຊິກກຳມະບານທີ່ເປັນພະນັກງານຫລັກແຫລ່ງນຳພາ-ຄຸ້ມຄອງຢູ່ແຕ່ລະຂະແໜງ ຕ້ອງເປັນແບບຢ່າງທີ່ດີ ເພື່ອໃຫ້ຜູ້ອື່ນ



ມະບານຮາກຖານ ສພຂ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ທິດທາງ ແຜນສພຂ ຮອງປະທານຄະນະກຳມະການຢູ່ຕິທຳ ແລະ ປກຊ-ປກສ, ສະຫາຍ ບຸນທະວີ ພິມມະສານ ປະທານຄະນະບໍລິຫານງານສະຫະພັນກຳມະບານແຂວງ, ສະຫາຍ ສິມພອນ ແສງສຸລິຈິນ ຮອງເລຂາຄະນະພັກຮາກຖານສພຂ ຄະນະບໍລິຫານງານກຳມະບານແຂວງ ເລຂາທິການ ສພຂ, ມີບັນດາຄະນະພັກ, ຄະນະກຳມະບານຮາກຖານ ພ້ອມດ້ວຍສະມາຊິກກຳມະບານ ແລະ ແຂກທີ່ຖືກເຊີນ ເຂົ້າຮ່ວມ.

ໃນພິທີ, ສະຫາຍ ນາງ ອິນທະນິງສອນ ຈັນທະລີໄຊ ໄດ້ຂຶ້ນຜ່ານ ບົດສະຫຼຸບຕີລາຄາຄືນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເນື້ອໃນຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 5 ເປັນເຈົ້າ ຂອງກຳມະບານຮາກຖານ ກໍຄືສະມາຊິກກຳມະບານພາຍໃນຮາກຖານທັງໝົດ ເອົາໃຈໃສ່ສຶກສາອົບຮົມການເມືອງແນວຄິດ, ກຳໄດ້ແນວທາງນະໂຍບາຍຂອງພັກ, ລະບຽບກົດໝາຍຂອງລັດ ໂດຍສະເພາະແມ່ນບັນດາສະມາຊິກກຳມະບານທີ່ເປັນພະນັກງານຫລັກແຫລ່ງນຳພາ-ຄຸ້ມຄອງຢູ່ແຕ່ລະຂະແໜງ ຕ້ອງເປັນແບບຢ່າງທີ່ດີ ເພື່ອໃຫ້ຜູ້ອື່ນ

ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເນື້ອໃນຂໍ້ແຂ່ງຂັນ 5 ເປັນເຈົ້າ ຕິດພັນກັບການສ້າງໜ່ວຍພັກປອດໃສ, ເຂັ້ມແຂງ, ໜັກແໜ້ນ ຕິດພັນກັບການປະຕິບັດວຽກງານວິຊາສະເພາະຢູ່ໃນກົມກອງຂອງຕົນເປັນເຈົ້າ ເຫັນວ່າສາມາດປະຕິບັດໄດ້ 95% ຂຶ້ນໄປ. ພ້ອມນັ້ນ, ຍັງໄດ້ຮັບຟັງກ່ຽວກັບແຜນການສຸ່ຊິນຂະບວນການແຂ່ງຂັນ 5 ເປັນເຈົ້າ ໃນປີ 2023; ຈາກນັ້ນ, ກໍໄດ້ມີພິທີມອບ-ຮັບ ໃບອິນຍານກຳມະບານ 5 ເປັນເຈົ້າ ໃຫ້ສະມາຊິກກຳມະບານ ແລະ ຄະນະກຳມະບານຮາກຖານ ສພຂ ຕື່ມອີກ.

ໃນຕອນທ້າຍກອງປະຊຸມ ກໍໄດ້ຮັບຟັງການໂອ້ລົມຂອງສະຫາຍ ບຸນທະວີ ພິມມະ

ສານ ເຊິ່ງທ່ານໄດ້ສະແດງຄວາມຍ້ອງຍໍ ແລະ ຊົມເຊີຍຕໍ່ຜົນງານທີ່ກຳມະບານຮາກຖານ ສພຂ ຍາດມາໄດ້ໃນໄລຍະຜ່ານມາ. ພ້ອມດຽວກັນນີ້, ສະຫາຍໄດ້ເນັ້ນໃຫ້ຄະນະກຳມະບານຮາກຖານ ສພຂ ສືບຕໍ່ໂຄສະນາສຶກສາອົບຮົມການເມືອງ-ແນວຄິດໃຫ້ສະມາຊິກກຳມະບານ, ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ ພາຍໃນຮາກຖານ, ສືບຕໍ່ຮັກສາມູນເຊື້ອພ້ອມທັງຍູ່ແຮງແຜນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂະບວນການແຂ່ງຂັນເນື້ອໃນ 5 ເປັນເຈົ້າ ປະຈຳປີ 2023 ຂອງກຳມະບານຮາກຖານ ສພຂ ໃຫ້ບັນລຸຕາມຄາດໝາຍທີ່ວາງໄວ້. (ດີລຳພິນ ພິມມະຈັນ)

ໄດ້ຮຽນນຳ ຄືດັ່ງຄຳເວົ້າທີ່ວ່າ “ຄວາມເປັນແບບຢ່າງທີ່ດີ ແມ່ນການນຳພາທີ່ດີ”, ສາມາດເຮັດໃຫ້ສະມາຊິກກຳມະບານ ມີແນວຄິດອຸ່ນອຸ່ນທຸ່ນທຸ່ງ, ເຂັ້ມແຂງ, ໜັກແໜ້ນທາງດ້ານການເມືອງ ຍົກສູງສະຕິຕົນຕົວ ແລະ ຄວາມຮັບຜິດຊອບ, ຄວາມເປັນເຈົ້າການໃຫ້ສູງຂຶ້ນ; ເລິ່ມທະວີຄວາມສາມັກຄີພາຍໃນໜັກແໜ້ນ ແລະ ພາຍນອກ

ກວ້າງຂວາງ, ຍົກສູງຄວາມຮູ້, ຄວາມສາມາດ ແລະ ເປັນແບບຢ່າງນຳໜ້າຮັກສາມູນເຊື້ອກຳມະບານຮາກຖານ 5 ເປັນເຈົ້າໃນປີຕໍ່ໆໄປ; ເອົາໃຈໃສ່ຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ VIII ຂອງສູນກາງສະຫະພັນກຳມະບານລາວ ແລະ ມະຕິ ຄັ້ງທີ VIII ຂອງສະຫະພັນກຳມະບານ ແຂວງຫົວພັນໃຫ້ປາກົດຜົນເປັນຈິງ, ສືບຕໍ່

ປົກປ້ອງສິດຜົນປະໂຫຍດອັນຊອບທຳຂອງກຳມະກອນ ແລະ ຊາວຜູ້ອອກແຮງງານເພື່ອປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນພາລະກິດປົກປັກຮັກສາ, ສ້າງສາພັດທະນາປະເທດຊາດ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການກຳມະບານວາງອອກໃຫ້ບັນລຸຕາມຈຸດປະສົງທີ່ວາງໄວ້. (ນາງ ບຸຍນິຕາ ເພັງມິໄຊ)

ປົກປ້ອງສິດຜົນປະໂຫຍດອັນຊອບທຳຂອງກຳມະກອນ ແລະ ຊາວຜູ້ອອກແຮງງານເພື່ອປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນພາລະກິດປົກປັກຮັກສາ, ສ້າງສາພັດທະນາປະເທດຊາດ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການກຳມະບານວາງອອກໃຫ້ບັນລຸຕາມຈຸດປະສົງທີ່ວາງໄວ້. (ນາງ ບຸຍນິຕາ ເພັງມິໄຊ)









# ຫວນຄົນປະຫວັດສາດ

# ຜູ້ອື່ນ

ໃນຄໍລໍາ 108 ສາລະສະບັບນີ້ ຜູ້ຂຽນນໍາເອົາເຫດການສໍາຄັນທາງປະຫວັດສາດມານໍາສະເໜີໃຫ້ແກ່ບັນທຳນໄດ້ອ່ານນໍາກັນ ເພື່ອເປັນການຫວນຄົນປະຫວັດແຫ່ງໄຊຊະນະການຕໍ່ສູ້ອັນຜິລະອາດຫານ ດ້ວຍຄວາມສາມັກຄີ ແລະ ເສຍສະຫລະອັນໃຫຍ່ຫລວງຂອງກອງທັບ ແລະ ປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າ ພາຍໃຕ້ການນໍາພາຂອງພັກປະຊາຊົນ ປະຕິວັດລາວ.

ທ້າຍສັດຕະວັດທີ IX ພວກລ່າເມືອງຂຶ້ນຝຣັ່ງໄດ້ເຂົ້າມາຮຸກຮານ ແລະ ຍຶດຄອງເອົາປະເທດລາວເປັນຫົວເມືອງຂຶ້ນ ເຮັດໃຫ້ປະເທດລາວສູນເສຍຄວາມເປັນເອກະລາດ, ປະຊາຊົນຂາດອິດສະຫລະພາບ ກາຍເປັນຂ້ອຍຂ້າມ້າໃຊ້ຂອງຈັກກະພັດຕ່າງດ້າວ ແຕ່ດ້ວຍມູນເຊື້ອບໍ່ຍອມຈໍານົນຂອງປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າ ຈຶ່ງໄດ້ພາກັນລຸກຮຶ້ນຕໍ່ສູ້ຕ້ານພວກລ່າເມືອງຂຶ້ນຝຣັ່ງຢ່າງເນື່ອງນິດລຽນຕິດ ຍິ່ງພວກເຂົາເພີ່ມທະວີການຍຶດຄອງ ແລະ ປຸກລະດົມຫລາຍຂຶ້ນທໍາໃດ ກໍເຮັດໃຫ້ການຕໍ່ສູ້ຂອງປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າຍິ່ງເປີດກວ້າງອອກໄປທຸກທິນທຸກແຫ່ງໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ.

ພາຍຫລັງມະຫາປະຕິວັດເດືອນຕຸລາ ປີ 1917 ໄດ້ຮັບໄຊຊະນະ ແລະ ສະຫະພາບໄຊວຽດໄດ້ເກີດເປັນລັດສັງຄົມນິຍົມທໍາອິດຂອງໂລກ ແລະ ໃນປີ 1930 ພັກກອມມູນິດອິນດູຈີນໄດ້ກໍານົດຂຶ້ນ ເຮັດໃຫ້ການຕໍ່ສູ້ຂອງປະຊາຊົນບັນດາປະເທດໃນອິນດູຈີນມີແນວທາງ ແລະ ມີຍຸດທະສາດອັນຈະແຈ້ງ; ການຕໍ່ສູ້ຂອງປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າໄດ້ກ້າວເຂົ້າສູ່ໄລຍະໃໝ່ ດ້ວຍຄຸນນະພາບອັນໃໝ່ພາຍໃຕ້ການນໍາພາ-ຊີ້ນໍາຂອງອົງຄະນະພັກ

ແຄວ້ນລາວ ໄດ້ເຕົ້າໂຮມ ແລະ ຈັດຕັ້ງນໍາພາປະຊາຊົນ, ບັນດາຊັ້ນຄົນລູກຮຶ້ນຕໍ່ສູ້ຕ້ານພວກລ່າເມືອງຂຶ້ນຝຣັ່ງຢ່າງຜິລະອາດຫານ, ເນື່ອງນິດລຽນຕິດ ແລະ ນັບມື້ນັບເຕີບໃຫຍ່ຂະຫຍາຍຕົວກວ້າງອອກໄປໃນທົ່ວປະເທດ.

ຕົ້ນປີ 1945 ກອງທັບໄຊວຽດໄດ້ຜ່າບແຜ່ພວກຝາດຊິດເຢຍລະມັນໃນສົງຄາມໂລກຄັ້ງທີ II ແລະ ຢູ່ຫວຽດນາມກໍໄດ້ຮັບໄຊຊະນະໃນການປະຕິວັດເດືອນສິງຫາ ແລະ ປະກາດສ້າງຕັ້ງ ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນຫວຽດນາມຂຶ້ນ ໃນວັນທີ 2 ກັນຍາ 1945; ຢູ່ ສປປລາວ ພັກເຮົາໄດ້ເດັດດ່ຽວນໍາພາປະຊາຊົນເຮົາລຸກຮຶ້ນຕໍ່ສູ້ ໂດຍເລີ່ມຈາກຂະບວນການຕໍ່ສູ້ຂອງກໍາມະກອນ ແລະ ການໂຮມຊຸມນຸມໃຫຍ່ ວັນທີ 23 ສິງຫາ 1945 ແລະ ຂະບວນການຍຶດອໍານາດ ກໍໄດ້ແຜ່ລາມໄປຫລາຍແຂວງເປັນຕົ້ນແມ່ນແຂວງສະຫວັນນະເຂດ, ທໍາແຂກ ແຂວງຄໍາມ່ວນ, ຊໍາເໜືອ ແຂວງຫົວພັນ ແລະ ແຂວງອື່ນໆໃນທົ່ວປະເທດ ອັນເປັນເງື່ອນໄຂໃຫ້ແກ່ການລຸກຮຶ້ນຕໍ່ສູ້ຍຶດອໍານາດຈາກພວກລ່າເມືອງຂຶ້ນ ແລະ ປະກາດຄວາມເປັນເອກະລາດແຫ່ງຊາດ.

ວັນທີ 12 ຕຸລາ 1945 ໄດ້ກາຍເປັນເຫດການທີ່ມີຄວາມໝາຍທາງປະຫວັດສາດຂອງຊາດລາວ ເພາະເປັນມື້ທີ່ມີການໂຮມຊຸມນຸມ ທີ່ສະໜາມກິລາແຫ່ງຊາດ (ສະໜາມກິລາເຈົ້າອານຸວົງໃນປັດຈຸບັນ) ເຊິ່ງມີມວນຊົນເຂົ້າຮ່ວມສອງໝື່ນກວ່າຄົນ ໃນມື້ນັ້ນ, ລັດຖະບານລາວອິດສະຫລະໄດ້ເປັນຕົວແທນໃຫ້ແກ່ວົງຄະນະຍາດແຫ່ງຊາດ ປະກາດຄວາມເປັນເອກະລາດຂອງແຜ່ນດິນລາວຕໍ່ໂລກຢ່າງ

ເປັນທາງການ, ປະກາດທ້ອນໂຮມແຜ່ນດິນລາວເປັນເອກະພາບ; ພ້ອມນັ້ນ, ກໍໄດ້ອອກຖະແຫລງການກ່ຽວກັບການປ່ຽນແປງການປົກຄອງ, ລົບລ້າງທຸກໆສັນຍາທີ່ລາວເຊັນກັບຝຣັ່ງ, ປະກາດໃຊ້ທຸກຊາດ ແລະ ປະກາດແຕ່ງຕັ້ງຄະນະລັດຖະບານຊົ່ວຄາວ ໂດຍມີສະເດັດເຈົ້າສຸພານຸວົງ ເປັນລັດຖະມົນຕີວ່າການກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ແລະ ຕໍ່ມາດໍາລົງຕໍາແໜ່ງເປັນຜູ້ບັນຊາການທະຫານສູງສຸດ.

ການປະກາດເອກະລາດໃນວັນທີ 12 ຕຸລາ 1945 ໄດ້ເຮັດໃຫ້ຊາວໂລກຮັບຮູ້ກ່ຽວກັບຄວາມເປັນຊາດລາວ ທັງຮັບຮູ້ຄະນະລັດຖະບານຊົ່ວຄາວຂອງລາວ ແລະ ຮັບຮູ້ວ່າຊາດລາວ-ຄົນລາວ ກໍເປັນຄົນທີ່ມີກຽດສັກສິດຄືກັນກັບຊາດອື່ນ ແລະ ຢາກມີອິດສະຫລະພາບ, ເປັນເຈົ້າຊາຕາກໍາຂອງຕົນເອງ ແລະ ຢາກມີການພັດທະນາຕົນ ເພື່ອຄວາມຢູ່ດີກິນດີ ແລະ ຄວາມຈະເລີນວັດທະນາ; ດັ່ງນັ້ນ, ວັນທີ 12 ຕຸລາ 1945 ຈຶ່ງເປັນວັນສໍາຄັນປະຫວັດສາດຂອງຊາດ ເປັນວັນແຫ່ງຄວາມເອກອໍາງທະນົງໃຈຕໍ່ຄວາມອາດຫານຊານໄຊໃນການຕໍ່ສູ້ບັນຈິດໃຈ “ຍອມຕາຍດີກວ່າເປັນຂ້ອຍຂ້າ, ຕາຍເພື່ອເອກະລາດ ດີກວ່າຢູ່ພາຍໃຕ້ແອກປົກຄອງຂອງຕ່າງຊາດ” ເຊິ່ງໄດ້ກາຍເປັນມູນເຊື້ອແຫ່ງການຕໍ່ສູ້ຢ່າງມີໄຊຂອງຄົນລາວຜູ້ຮັກຊາດພາຍໃຕ້ການນໍາພາຂອງພັກ, ສາມາດປົດປ່ອຍຊາດໄດ້ຢ່າງສົມບູນ ແລະ ສະຖາປານາເປັນສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ ໃນວັນທີ 2 ທັນວາ 1975 ເປັນຕົ້ນມາ.



# ດວງໃຈຄູ

# ໂດຍ: ມ.ດວງມາລາ

◆ ອາຊີບຄູຄໍາລື້ນອຸທິດຕົນຖອງເຖິງຊີວິດກາຍໃຈພ້ອມຝາກໃຫ້ອາຊີບນີ້

ອະນັນເນການາມມະນຸດ ອາຊີບຄູຜັນໄວ້ ທຸກອິນຊີອານຸພາກ ນາມຊັ້ນຊື່ວ່າຄູ

◆ ອິດທິນສູ້ເພື່ອໄດ້ຈຸດປະສົງໝາຍປອງສູ້ເພື່ອຫວັງຜົນໃຫ້ບັນເລງສອນສັງຊື່

ເປັນແມ່ພິມສະໜອງ ສັ່ງສອນວິຊາຮູ້ ສິດຕິນດີເກັ່ງ ພຽນສ້າງຫລໍ່ຫລອມ

◆ ຊີວິຫວັງມອບມ້ວນຈິດວິນຍານຈັນຍາບັນສິ່ງດີງສັນສ້າງໃຫ້ນັກຮຽນສະຫລາດຮູ້

ໝາຍມອບອຸທິດ ເພື່ອຄູຄໍານີ້ ປູທາງເດີນໄຕ່ ເຫັນແຈ້ງຊື່ວ່າດີ

◆ ຊາດນີ້ ຊີວິດນ້ອມອາທອນຫວນແຫນຮັກຊາດໜ້າມີຂໍໃຫ້ອາຊີບຄູປະເສີດລໍ້າ

ໝາຍມອບການສອນ ອາຊີບຄູຈິງແທ້ ກາຍກັບມາເກີດ ມີຂໍບັນປ່ຽນແປງ

◆ ຄວາມຮັກແພງຜູກໝັ້ນຄືກະໂປະກັບຄັນຄັນກະບວຍບໍ່ມີດໍາມເຂົ້າຊີເອີ້ນໂປະໜາກຜ້າວ

ສິດຄູ່ຄຽງຄູ ຕໍ່ກັນເປັນບວຍໃຊ້ ຊີເອົາຫຍັງຄໍາແອ່ງ ບໍ່ມີເອີ້ນວ່າກະບວຍ ດອກນາ!

ເສັ້ນເລືອດທີ່ນໍາເອົາອົກຊີແຊນໄປລ້ຽງຜາກສ່ວນຫົວ ເຮັດໃຫ້ເສັ້ນເລືອດຂະຫຍາຍຜິດປົກກະຕິ ເຮັດໃຫ້ເລືອດ ແລະ ອົກຊີແຊນ ໄປລ້ຽງສະໜອງບໍ່ພຽງພໍ ພາໃຫ້ເກີດອາການເຈັບຫົວຫົວ; ນອກນັ້ນ, ແສງແດດ, ຄວາມຮ້ອນ, ການພັກຜ່ອນບໍ່ພຽງພໍ ແລະ ການຂາດໂມນບາງຊະນິດ ກໍອາດເປັນປັດໄຈກະຕຸ້ນອາການເຈັບໄມເຕນໄດ້ເຊັ່ນດຽວກັນ.

**2. ຄວາມບໍ່ສົມດຸນຂອງຮ່າງກາຍ:** ຮ່າງກາຍຂອງມະນຸດຖືກອອກແບບເພື່ອຮອງຮັບການລົບກວນຕ່າງໆ ຈາກສິ່ງແວດລ້ອມ ທັງກໍາຈັດ ແລະ ປັບລະບົບ ໃຫ້ສາມາດເຮັດວຽກໄດ້ຢ່າງເປັນປົກກະຕິ ມີປະສິດທິຜົນສູງສຸດ ໂດຍມີສະໜອງເປັນສູນກາງໃນການເຮັດວຽກຂອງຮ່າງກາຍ; ສະໜອງຈະເຮັດໜ້າທີ່ອອກຄໍາສັ່ງ ແລະ ສົ່ງຄໍາສັ່ງນັ້ນໄປຫາອະໄວຍະວະຕ່າງໆ ໃນຮ່າງກາຍ ລວມທັງກ້າມຊີ້ນ ແລະ ຄໍ່ຕໍ່ຕ່າງໆ ເຊິ່ງລະບົບຮາກເສັ້ນປະສາດທັງໝົດອອກມາຕາມກະດູກສັນຫລັງ ແຕ່ຖ້າກະດູກສັນຫລັງບໍ່ສົມດຸນ ບໍ່ຢູ່ໃນເສັ້ນໂຄ້ງປົກກະຕິ ເຊັ່ນ ຄິດ, ງໍ.... ເຊິ່ງສາເຫດສ່ວນຫລາຍແມ່ນເກີດຈາກວິທີການນັ່ງເຮັດວຽກທີ່ບໍ່ຖືກຕ້ອງ ຫລື ເຮັດວຽກໃນທໍາເດີມແບບຊ້າໆ ຈະເຮັດໃຫ້ຮ່າງກາຍເຈັບປວດໃນຮູບແບບຕ່າງໆເຊັ່ນ: ເຈັບຫລັງຊໍາ

ເຮື້ອ, ເຈັບກ້ານຄໍ, ປວດຮາກ ຫລື ແຂນຂາອ່ອນໆ ແລະອື່ນໆ ໃນເບື້ອງຕົ້ນມັນອາດຈະບໍ່ສະແດງໃຫ້ເຫັນຜົນຢ່າງຊັດເຈນ ແຕ່ຖ້າລະເລີຍອາດສົ່ງຜົນຈະຮ້າຍແຮງເຖິງຂັ້ນປວດເສັ້ນປະສາດ, ເປັນອໍາມະພາດ ແລະ ລະບົບເຮັດວຽກຂອງອະໄວຍະວະຜິດປົກກະຕິໄດ້ເຊັ່ນດຽວກັນ

**3. ກະດູກສັນຫລັງຄິດງໍ**  
ປັດຈຸບັນການເຮັດວຽກໃນທ້ອງຖານ ໃຊ້ເວລາເກືອບ 8 ຊົ່ວໂມງຕໍ່ມື້ ຢູ່ກັບໜ້າຈໍຄອມພິວເຕີ, ໃສ່ເກີບສິ້ນສູງ ແລະ ທໍາມັ່ງເດີມໆ; ທໍາມັ່ງເດີມໆ ຮ່າງກາຍສະສົມຄວາມເມື່ອຍລໍາໄວ້ຫລາຍປານໃດ ແລະ ເປັນສາເຫດເບື້ອງຕົ້ນຂອງອາການເຈັບຫລັງຊໍາເຮື້ອ? ໂດຍສະເລ່ຍແລ້ວ 80% ມັກຈະມີອາການປວດຫລັງຢ່າງນ້ອຍໜຶ່ງຄັ້ງໃນຊີວິດ ແລະ ຫລາຍກວ່າ 20% ມີປະສົບການອາການເຈັບຫລັງຊໍາເຮື້ອຈາກ “ກະດູກສັນຫລັງຄິດງໍ”

**4. ເປືອກຫຸ້ມຂໍ້ມືອັກເສບ**  
ເປັນໄພຂົ່ມຂູ່ງຽບທີ່ຫລີກລ່ຽງບໍ່ໄດ້ ໃນຜູ້ທີ່ຕ້ອງນັ່ງເຮັດວຽກຢູ່ກັບຄອມພິວເຕີເປັນເວລາດົນເປືອກຫຸ້ມຂໍ້ມືອັກເສບສ່ວນໃຫຍ່ແມ່ນເກີດການນໍາໃຊ້ຂໍ້ມືເພື່ອຈັບສິ່ງຕ່າງໆ ຫລື ເມົາຄອມພິວເຕີ ໃນທໍາເກົ່າເປັນເວລາດົນ ເຮັດໃຫ້ກ້າມຊີ້ນທັບເສັ້ນປະສາດ

ແລະ ເສັ້ນເອີ້ນ ຈິນເຮັດໃຫ້ເກີດການອັກເສບ ແລະ ມີເຍື້ອຫຸ້ມບໍລິເວນນັ້ນຫລາຍກວ່າປົກກະຕິ ຫລືອາດເກີດຈາກການເຄື່ອນໄຫວຂອງເສັ້ນປະສາດທີ່ສົ່ງສັນຍານຜ່ານແຂນ ຈາກແຂນສອກໄປຫາຂໍ້ມືຫລາຍຄັ້ງ ເຮັດໃຫ້ເກີດຄວາມເຈັບປວດປາຍເສັ້ນປະສາດ ຫລື ເສັ້ນເອີ້ນຢູ່ບໍລິເວນກົກຄໍເກີດການອັກເສບນັ້ນ ກໍເກີດມາຈາກສາເຫດດຽວກັນ.

**5. ຫູດັບ “ປະສາດຫູເສື້ອມ”**  
ເປັນໄພຂົ່ມຂູ່ອີກອັນໜຶ່ງທີ່ຄວນຮູ້ ກ່ຽວກັບບັນຫາຫູດັບ ຫລື ພະຍາດປະສາດຫູເສື້ອມ ສ່ວນຫລາຍແມ່ນເກີດຈາກຫລາຍປັດໄຈເຊັ່ນ: ກໍາມະພັນ, ພະຍາດບາງຊະນິດ ຫລື ປັດໄຈຈາກສະພາບແວດລ້ອມພາຍນອກທີ່ເຮັດໃຫ້ລະດັບການໄດ້ຍິນຫລຸດລົງ ປົກກະຕິແລ້ວເສັ້ນປະສາດຫູຈະເລີ່ມຊຸດໂຊມລົງເທື່ອລະໜ້ອຍ ໃນລະຫວ່າງອາຍຸປະມານ 30-50 ປີ; ອາການເບື້ອງຕົ້ນຈະຮູ້ສຶກວ່າການໄດ້ຍິນຫລຸດລົງ ບໍ່ຊັດເຈນ ຕ້ອງຟັງຢ່າງລະມັດລະວັງ ຫລື ຕ້ອງໃຫ້ຄູສິນທະນາ ຫວນຄົນເລື້ອຍໆ ຖ້າມີອາການເຫລົ່ານີ້ຄວນປຶກສາແພດຜູ້ຊ່ຽວຊານ ເພື່ອກວດຫາສາເຫດຂອງຄວາມປົກຜ່ອງທາງດ້ານການໄດ້ຍິນ ແລະ ປິ່ນປົວໂດຍໄວ.



# ພະຍາດທີ່ມັກເກີດກັບພະນັກງານທ້ອງຖານ

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງໂດຍ: ສາວແວ່ນ



**1. ໄມເຕນ:** ເຄີຍຮູ້ສຶກບໍ່ວ່າເວລານັ່ງເຮັດວຽກໜັກໆມັກຈະຮູ້ສຶກປວດຫົວ ຕຸບໆ..... ຢູ່ບໍລິເວນຂະມັບ,

ດ້ານໜ້າ ຫລື ງ່ອນ ນັ້ນຄືສັນຍານເຕືອນໃຫ້ທ່ານຮູ້ລ່ວງໜ້າວ່າ ມີຄວາມສ່ຽງຕໍ່ການເປັນໄມເຕນ ເຊິ່ງສາເຫດ

ຕົ້ນຕໍແມ່ນເກີດຈາກການຫົດຂອງກ້າມຊີ້ນຢູ່ໃນບໍລິເວນບ່າ ແລະ ຄໍຈິນຈັບໂຕເປັນກ້ອນ ແລ້ວໄປທັບ



# ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການໂທລະຄົມມະນາຄົມ (ສະບັບປັບປຸງ)

## ຕໍ່ຈາກສະບັບກ່ອນ...

### ພາກທີ VIII ຂໍ້ຫ້າມ

**ມາດຕາ 42 (ປັບປຸງ) ຂໍ້ຫ້າມທົ່ວໄປຫ້າມ ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ຫຼື ການຈັດຕັ້ງ ມີພິດຕິກຳ ດັ່ງນີ້:**

1. ດຳເນີນທຸລະກິດໂທລະຄົມມະນາຄົມປະເພດຕ່າງໆ ໂດຍບໍ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດ;
2. ນຳໃຊ້ຊັບພະຍາກອນ, ນຳເຂົ້າ ແລະ ສິ່ງອອກ ອຸປະກອນໂທລະຄົມມະນາຄົມ ໂດຍບໍ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດ;
3. ນຳໃຊ້ການບໍລິການໂທລະຄົມມະນາຄົມ ໃນທາງທີ່ບໍ່ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ;
4. ໃຊ້ອຸປະກອນໂທລະຄົມມະນາຄົມ ເພື່ອລົບກວນ, ທຳລາຍ, ລັກຄ້າ, ລັກຟັງ ແລະ ກັນຕອງ ເອົາຂໍ້ມູນ ຂ່າວສານ ຂອງຜູ້ອື່ນ;
5. ທຳລາຍອຸປະກອນໂທລະຄົມມະນາຄົມ ຂອງບຸກຄົນ ຫຼື ຜູ້ໃຫ້ບໍລິການໂທລະຄົມມະນາຄົມ;
6. ໃຊ້ຄວາມຮຸນແຮງ, ນາບຊຸ່, ຂັດຂວາງ ການປະຕິບັດໜ້າທີ່ ຂອງພະນັກງານ ແລະ ເຈົ້າໜ້າທີ່ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ;
7. ມີພິດຕິກຳອື່ນ ທີ່ເປັນການລະເມີດກົດໝາຍ.

**ມາດຕາ 43 (ປັບປຸງ) ຂໍ້ຫ້າມສຳລັບຜູ້ໃຫ້ບໍລິການໂທລະຄົມມະນາຄົມ** ຫ້າມ ຜູ້ໃຫ້ບໍລິການໂທລະຄົມມະນາຄົມ ມີພິດຕິກຳ ດັ່ງນີ້:

1. ເອົາໃບອະນຸຍາດດຳເນີນທຸລະກິດຂອງຕົນໃຫ້ຜູ້ອື່ນນຳໃຊ້, ເຊົ່າ ຫຼື ໂອນໃຫ້ຜູ້ອື່ນ ໂດຍບໍ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດ;
2. ນຳໃຊ້ຊັບພະຍາກອນ, ນຳເຂົ້າ ແລະ ສິ່ງອອກ ອຸປະກອນໂທລະຄົມມະນາຄົມ ໂດຍບໍ່ຖືກຕ້ອງຕາມການອະນຸຍາດ;
3. ນຳເຂົ້າ ແລະ ເປີດໃຫ້ບໍລິການ ເຕັກໂນໂລຊີໃໝ່ ໂດຍບໍ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດຈາກກະຊວງເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານ;
4. ເຊື່ອມຕໍ່ກັບເຄືອຂ່າຍໂທລະຄົມມະນາຄົມອື່ນ ໂດຍບໍ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດ;
5. ມີການກະທຳໃດໜຶ່ງ ທີ່ເປັນການແຂ່ງຂັນໂທລະຄົມມະນາຄົມ ທີ່ບໍ່ເປັນທຳ;
6. ໂຈະ ຫຼື ຍົກເລີກການໃຫ້ບໍລິການ ໂດຍບໍ່ແຈ້ງ ຫຼື ກ່າວເຕືອນລ່ວງໜ້າໃຫ້ຜູ້ໃຊ້ບໍລິ ການ, ຍົກເວັ້ນການ ໂຈະ ຫຼື ຍົກເລີກ ເພື່ອຄວາມໝັ້ນຄົງຂອງຊາດ;
7. ເປີດນຳໃຊ້ບໍລິການໃດໜຶ່ງ ໃຫ້ຜູ້ໃຊ້ບໍລິການໂດຍທີ່ບໍ່ໄດ້ລົງທະບຽນນຳໃຊ້;
8. ເປີດເຜີຍຂໍ້ມູນທາງລັດຖະການ ແລະ ຂອງຜູ້ໃຊ້ບໍລິການໂທລະຄົມມະນາຄົມ ໂດຍບໍ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດ;
9. ຂຶ້ນ ຫຼື ຫຼຸດ ຄ່າບໍລິການ ໂດຍບໍ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດຈາກກະຊວງເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານ;
10. ໂຄສະນາເກີນຄວາມເປັນຈິງ, ທັບຖົມບຸກຄົນ ຫຼື ນິຕິບຸກຄົນອື່ນ,

11. ທຳລາຍອຸປະກອນໂທລະຄົມມະນາຄົມ ຂອງຜູ້ໃຫ້ບໍລິການອື່ນ, ທຳລາຍສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ທົວທັດທຳມະຊາດ;
12. ມີພິດຕິກຳອື່ນ ທີ່ເປັນການລະເມີດກົດໝາຍ.

**ມາດຕາ 44 (ປັບປຸງ) ຂໍ້ຫ້າມສຳລັບຜູ້ໃຊ້ບໍລິການໂທລະຄົມມະນາຄົມ** ຫ້າມ ຜູ້ໃຊ້ບໍລິການໂທລະຄົມມະນາຄົມ ມີພິດຕິກຳ ດັ່ງນີ້:

1. ນຳໃຊ້ການບໍລິການໂທລະຄົມມະນາຄົມ ໃນທາງທີ່ບໍ່ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ;
2. ບໍ່ປະຕິບັດຕາມເງື່ອນໄຂຂອງການນຳໃຊ້ ຕາມສັນຍາບໍລິການ;
3. ນຳໃຊ້ເລກໝາຍໂທລະສັບ ໂດຍບໍ່ຂຶ້ນທະບຽນ;
4. ຊຳລະຄ່າບໍລິການບໍ່ຖືກຕ້ອງ ແລະ ຄົບຖ້ວນ;
5. ມີພິດຕິກຳອື່ນ ທີ່ເປັນການລະເມີດກົດໝາຍ.

**ມາດຕາ 45 (ປັບປຸງ) ຂໍ້ຫ້າມສຳລັບພະນັກງານ ແລະ ເຈົ້າໜ້າທີ່ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ** ຫ້າມ ພະນັກງານ ແລະ ເຈົ້າໜ້າທີ່ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ມີພິດຕິກຳ ດັ່ງນີ້:

1. ເປີດເຜີຍຄວາມລັບທາງລັດຖະການ, ກົດໝາຍຖ່ວງດັ່ງ ແລະ ປອມແປງເອກະສານ ກ່ຽວກັບໂທລະຄົມມະນາຄົມ;
2. ສວຍໃຊ້ອຳນາດໜ້າທີ່ ຕ່ຳແໜ່ງ ເພື່ອຜິດປະໂຫຍດຂອງຕົນ, ຄອບຄົວ, ຍາດຜືນ້ອງ ແລະ ພັກພວກ ຊຶ່ງກໍ່ຄວາມເສຍຫາຍໃຫ້ແກ່ ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ຫຼື ລວມໝູ່ ຫຼື ສັງຄົມ ແລະ ການຈັດຕັ້ງ;
3. ປະລະໜ້າທີ່ ແລະ ຄວາມຮັບຜິດຊອບ ທີ່ການຈັດຕັ້ງມອບໝາຍໃຫ້;
4. ດຳເນີນທຸລະກິດໂທລະຄົມມະນາຄົມ;
5. ດຳລົງຕຳແໜ່ງໃດໜຶ່ງ ຫຼື ເປັນທີ່ປຶກສາໃຫ້ຜູ້ບໍລິການໂທລະຄົມມະນາຄົມ, ຍົກເວັ້ນ ຜູ້ໄດ້ຮັບການແຕ່ງຕັ້ງ;
6. ມີພິດຕິກຳອື່ນ ທີ່ເປັນການລະເມີດກົດໝາຍ.

### ພາກທີ IX

#### ການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ການກວດກາວຽກງານໂທລະຄົມມະນາຄົມ

##### ໝວດທີ 1

##### ການຄຸ້ມຄອງວຽກງານໂທລະຄົມມະນາຄົມ

**ມາດຕາ 46 (ປັບປຸງ) ອົງການຄຸ້ມຄອງວຽກງານໂທລະຄົມມະນາຄົມ** ລັດຖະບານ ເປັນຜູ້ຄຸ້ມຄອງວຽກງານໂທລະຄົມມະນາຄົມ ຢ່າງລວມສູນ ແລະ ເປັນເອກະພາບ ໃນຂອບເຂດທົ່ວປະເທດ ໂດຍມອບໃຫ້ກະຊວງເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານ ເປັນຜູ້ຮັບຜິດຊອບໂດຍກົງ ແລະ ເປັນເຈົ້າການປະສານສົມທົບກັບ ກະຊວງ, ອົງການ ແລະ ອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານດັ່ງກ່າວ.

ອົງການຄຸ້ມຄອງວຽກງານໂທລະຄົມມະນາຄົມ ປະກອບດ້ວຍ:

1. ກະຊວງເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານ;
2. ພະແນກເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານ ແຂວງ, ນະຄອນຫຼວງ;
3. ຫ້ອງການເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ການສື່ສານ ເມືອງ, ເທດສະບານ, ນະຄອນ.



**ສາລະພິດບັນຫາ**

ໜັງສືພິມ ຜູ້ແທນປະຊາຊົນສະບັບແລ້ວ, ໄດ້ລົງພິມບົດໃນຄຳສາລະພິດບັນຫາ ໃນຫົວຂໍ້: “ຊອກຮູ້ ຍຸດທະສາດຫັນປ່ຽນໂດຍສັນຕິ”, ມີເພື່ອນຜູ້ອ່ານໜັງສືພິມແຈ້ງເຂົ້າມາວ່າ: ຢາກໃຫ້ຊອກຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບ ກົນອຸບາຍ ແລະ ເລັ່ງໜຽມຂອງຍຸດທະສາດນີ້ ມາລົງພິມຕື່ມແດ່ວ່າຊື່ນ!

ຜູ້ຂຽນໄດ້ຊອກຄື້ນຈາກເອກະສານພາຍໃນ ແລະ ຈາກປະເທດເພື່ອນມິດຍຸດທະສາດ ເຊິ່ງພິມສັງລວມໄດ້ບາງບັນຫາດັ່ງນີ້:

**ໜຶ່ງ:** ເດັດຂາດນຳໃຊ້ເຄືອຂ່າຍອິນເຕີເນັດ-ສື່ອອນລາຍ ເພື່ອໂຄສະນາແຊກຊຶມບັນດາທັດສະນະທີ່ບໍ່ຖືກຕ້ອງ ຜິດພາດ; ປໍລະປັກ ບຸກໂຈມຕີ ເຂົ້າບັນດາປະເທດທີ່ບໍ່ເດີນຕາມ

## ກົນອຸບາຍ ແລະ ເລັ່ງໜຽມ

ເສັ້ນທາງຕາເວັນຕົກ.

**ສອງ:** ແມ່ນນຳໃຊ້ບັນຫາປະຊາທິປະໄຕ; ສິດທິມະນຸດ ເພື່ອຕ້ານກັບບັນດາປະເທດທີ່ບໍ່ຍອມຮັບຕໍ່ຕາເວັນຕົກ.

**ສາມ:** ຍຸຍົງ ແລະ ຊຸກຍູ້ ພາຍໃນເຮັດໃຫ້ມີການ “ຫັນປ່ຽນພາຍໃນຕົນເອງ”; ຜັນແປດ້ວຍຕົນເອງ.

**ສີ່:** ຍຸຍົງຫັນເປັນເອກະຊົນຢ່າງເຖິງກົກເຖິງຮາກຕໍ່ພື້ນຖານເສດຖະກິດ; ລົບລ້າງເສດຖະກິດແຫ່ງຊາດ ແນໃສ່ເຮັດໃຫ້ກາຍເປັນ ແລະ ພັດທະນາເປັນຊົນຊັ້ນນາຍທຶນ ເຊິ່ງຕົກຢູ່ໃນກົນອຸບາຍຂອງນາຍທຶນ “...ຊ່ວຍຊຸກຍູ້ການລົງທຶນ ແລະ ຍຶດຄອງຕະຫລາດ...”.

**ຫ້າ:** ເພີ່ມທະວີວຽກງານການຕ່າງປະເທດ ໃກ້ສິດຕິດແທດ; ແກ້ດົງ ແລະ ຊື່ຈ້າງຈອບອອຍເອົາພະນັກງານຫລັກແຫລ່ງໃນອົງການຂັ້ນສູນກາງ; ຂັ້ນແຂວງ ແນໃສ່ຈຸດປະສົງສ້າງໃຫ້ນິຍົມຕາເວັນຕົກ; ຫວັງນຳໃຊ້ພະນັກງານເຫລົ່ານີ້ຄ່ອຍໆຫັນປ່ຽນແນວທາງ; ນະໂຍບາຍຂອງພັກ-ລັດ ໄປຕາມລັດທິທຶນນິຍົມ.

**ຫົກ:** ໃຫ້ການຮ່ວມມື; ກໍ່ສ້າງ ແລະ ກ້າວໄປສູ່ການສ້າງຕັ້ງຊັ້ນຄົນປັນຍາຊົນທີ່ນິຍົມຕາເວັນຕົກ; ສ້າງເງື່ອນໄຂເພື່ອໃຫ້ຈຳນວນຄົນເຫລົ່ານີ້ຊົມເລິກເຂົ້າພາຍໃນ; ຊັກຈຸງແກ້ດົງ ແລະ ຄ່ອຍໆຫັນປ່ຽນລະບອບສັງຄົມນິຍົມ (ກົນອຸບາຍນີ້ໄດ້ຮັບຜົນສຳເລັດຢູ່ສະຫະພາບໂຊວຽດ; ນັ້ນແມ່ນກໍລະນີ ກອກບາຊອບ ຜູ້ນຳເວລານັ້ນ).

**ເຈັດ:** ດຳເນີນການຄົບຊຸດລະຫວ່າງ “...ຫັນປ່ຽນໂດຍສັນຕິ ກັບການຍຸຍົງປັນປ່ວນໂຄ່ນລົ້ມ; ໂດຍນຳໃຊ້ຂໍ້ຂັດແຍ່ງຂອງຊົນເຜົ່າ; ສາສະໜາ

ເພື່ອແບ່ງແຍກ; ຍຸຍົງທ່າອ່ຽງແຍກຕົວ; ແຍກຄົນເພື່ອສ້າງເງື່ອນໄຂໃຫ້ມີການປະທະກັນ ລະຫວ່າງຊົນເຜົ່າ; ສາສະໜາ; ຫັນເປັນ “ຈຸດຮ່ອນ” ກ້າວຂຶ້ນໃຊ້ກຳລັງທະຫານບຸກເຂົ້າສົມທົບກັບດ້ານການເມືອງພັກຝ່າຍຄ້ານຕ້ານພັກ-ລັດ; ຕ້ານລະບອບສັງຄົມນິຍົມ.

**ແປດ:** ສວຍໃຊ້; ລ້ຽງເກືອບັນດາຄັນທຸງ; ສວຍໂອກາດດ້ານການເມືອງທີ່ເປັນປະຕິການພາຍໃນ ແນໃສ່ເຕົ້າໂຮມກຳລັງໃຫ້ກາຍເປັນການຈັດຕັ້ງການເມືອງ ລໍໂອກາດເພື່ອລົງສຸສະໜາການເມືອງ.

ທັງໝົດນັ້ນ, ຄືບາງຂໍ້ມູນທີ່ຜູ້ຂຽນຊອກຫາມາໄດ້ ເພື່ອສະໜອງໃຫ້ແກ່ເພື່ອນຜູ້ອ່ານໜັງສືພິມພວກເຮົາໄດ້ຮັບຊາບ.

ອ່ານຕໍ່ສະບັບໜ້າ...



# ນູແວນເຊລັງ ສະເໜີເກັບຄ່າ ປ່ອຍມົນລະພິດໃນຂົງເຂດກະສິກໍາ

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງ: ທະນາກອນ



ອີງຕາມການລາຍງານຂ່າວ ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ທ່ານ ຈາຊິນດາ ອາຣເດຣີນ ນາຍົກລັດຖະມົນຕີນູແວນເຊລັງ ລະບຸ ວ່າ: ລັດຖະບານນູແວນເຊລັງ ໄດ້ເຜີຍ ແຜ່ຂໍ້ສະເໜີ ແນໃສ່ຫຼຸດຜ່ອນການ ປ່ອຍມົນລະພິດທາງກະສິກໍາ ເພື່ອສິ່ງ ເສີມຂໍ້ໄດ້ປຽບໃນການແຂ່ງຂັນຢູ່ຕະ ຫລາດໂລກທີ່ເປັນມິດຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມ. ຂໍ້ສະເໜີດັ່ງກ່າວ ຈະຊຸກຍູ້ ນູແວນເຊລັງ ໃຫ້ມຸ່ງໄປສູ່ເຂົ້າເປົ້າໝາຍ ການຫຼຸດຜ່ອນແກັສມີເຫນ ພາຍໃຕ້ ກົດໝາຍການປ່ອຍກາກບອນໃຫ້ເປັນ ສູນ ໃນປີ 2030 (Zero Carbon

Act 2030). ໃນຂະນະດຽວກັນ, ລັດ ຖະບານ ໄດ້ຮວບຮວມຄໍາແນະນໍາຈໍາ ນວນຫລວງຫລາຍຈາກກຸ່ມພາກກະ ສິກໍາ ເພື່ອນໍາມາກໍານົດລາຄາການ ປ່ອຍມົນລະພິດລະດັບຝາມ ແລະ ສະ ເໜີການປັບປ່ຽນຂໍ້ສະເໜີນີ້ ຕາມຄໍາ ແນະນໍາຂອງຄະນະກຳມະການດ້ານ ການປ່ຽນແປງສະພາບມູມອາກາດ. ນີ້ຖືເປັນບາດກ້າວທີ່ສໍາຄັນ ໃນການປ່ຽນຜ່ານສູ່ອະນາຄົດ ກ່ຽວ ກັບການປ່ອຍມົນລະພິດຕໍ່າ ແລະ ເປັນ ໄປຕາມຄໍາສັນຍາກໍານົດລາຄາການ ປ່ອຍມົນລະພິດທາງດ້ານການກະສິກໍາ

ຕັ້ງແຕ່ປີ 2025, ເພື່ອໃຫ້ຊາວກະສິ ກອນນູແວນເຊລັງ ສາມາດຄວບຄຸມ ລະບົບການເຮັດວຽກໃນຝາມ ແນ ໃສ່ຫຼຸດຜ່ອນຕົ້ນທຶນ ຜ່ານລາຍໄດ້ ຈາກລະບົບໜູນວຽນ ກັບຄືນສູ່ຊາວ ກະສິກອນ ເຊິ່ງລະບົບນີ້ ຈະມອບທຶນ ສະໜັບສະໜູນດ້ານການວິໄຈ ເຄື່ອງ ມືເຕັກໂນໂລຊີ ແລະ ນະໂຍບາຍດຶງ ດູດ ເພື່ອຫຼຸດຜ່ອນການປ່ອຍມົນລະ ພິດອີກດ້ວຍ.

ແຫລ່ງຂ່າວ: Xinhua

# ສະມັດຊາໃຫຍ່ອົງການ ສປຊ ໄດ້ເລືອກຕັ້ງ 14 ປະເທດສະມາຊິກຂອງສະພາສິດທິມະນຸດ

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງ: ນາກ ເມືອງມະໂນ

ອີງຕາມການລາຍງານຂ່າວ ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ວັນທີ 11 ຕຸລາ 2022 ສະ ມັດຊາໃຫຍ່ອົງການສະຫະປະຊາຊາດ (ສປຊ) ຄັ້ງທີ 77 ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມ ຄົບຄະນະ ໂດຍໄດ້ເລືອກຕັ້ງ 14 ປະ ເທດສະມາຊິກໃໝ່ຂອງສະພາສິດທິ ມະນຸດ ເພື່ອເຂົ້າແທນສະມາຊິກທີ່ຈະ ໝົດອາຍຸປະຕິບັດໜ້າທີ່ໃນທ້າຍປີ 2022 ໂດຍສະມາຊິກໃໝ່ດັ່ງກ່າວ ຈະຮັບຕໍາແໜ່ງໃນວັນທີ 1 ມັງກອນ 2023.

ຊຸດັງ: ປະເທດຢູຟາກຟິນອາຊີ-ປາຊີ ຟິກ ຄື: ບັງກະລາເດັດ, ກຽກກິສະ ຖານ, ມານດິຟ ແລະ ຫວຽດນາມ; ປະເທດຢູຟາກຟິນເອີຣົບຕາເວັນອອກ ຢູຟາກຟິນອາເມຣິກາລາຕິນແລະກາ ຣິບບິນ ຄື: ຈີເລ ແລະ ໂກສຕາຣິກາ; ປະເທດເອີຣົບຕາເວັນຕົກແລະປະເທດ ຢູຟາກຟິນອື່ນໆ ຄື: ແບນຊິກ ແລະ ເຢຍລະມັນ. ໃນນັ້ນ, ຊຸດັງ ແລະ ເຢຍ ລະມັນ ເປັນສະມາຊິກທີ່ຈະດໍາລົງຕໍາ ແໜ່ງຕໍ່ໄປອີກ.

ປ່ອນນັ່ງ 47 ປ່ອນນັ່ງ ໃນນັ້ນ, ພາກ ຝື່ນອາຊີ-ປາຊີຟິກ ແລະ ພາກຝື່ນອາ ຝຣິກາແມ່ນມີ 13 ປ່ອນນັ່ງ, ອາເມຣິ ກາລາຕິນ ແລະ ພາກຝື່ນກາຣິບບີມີ 8 ປ່ອນນັ່ງ, ພາກຝື່ນເອີຣົບຕາເວັນອອກ ມີ 6 ປ່ອນນັ່ງ, ເອີຣົບຕາເວັນຕົກ ແລະ ພາກຝື່ນອື່ນໆມີ 7 ປ່ອນນັ່ງ.

ໃນແຕ່ລະປີ, ສະມັດຊາໃຫຍ່ ສປຊ ຈະເລືອກຕັ້ງສະມາຊິກໃໝ່ໃນ 1 ສ່ວນ 3 ຂອງສະມາຊິກ, ສະມາຊິກ ມີອາຍຸດໍາລົງຕໍາແໜ່ງເປັນເວລາ 3 ປີ ແລະ ສາມາດດໍາລົງຕໍາແໜ່ງຕໍ່ອີກ 1 ສະໄໝເມື່ອໄດ້ຮັບການເລືອກຕັ້ງ.

ແຫລ່ງຂ່າວ: CRI



ກົມວິໄນອຸປະຊຸມ ສະຖານີໂທລະພາບ ກອງທັບປະຊາຊົນລາວ (LATV)

ສະເໜີລາຍການ

## “ກົດໝາຍເພື່ອປະຊາຊົນ”

ອອກອາກາດທາງສະຖານີ ໂທລະພາບ ກອງທັບປະຊາຊົນລາວ (LATV)

ທຸກໆ ວັນອາທິດ ເວລາ 7:30 - 8:00 ໂມງ ແລະ ທຸກໆ ວັນພຸດ ເວລາ 19:45 - 20:00 ໂມງ

ເລີ່ມອອກອາກາດ ວັນທີ 3 ສິງຫາ 2022 ນີ້ ເປັນຕົ້ນໄປ

ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ

ລາຍການໂທລະພາບ “ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ”

- 1 ຊ່ອງ ທຸລ 1
- 2 ອອກອາກາດທຸກວັນອາທິດ
- 3 ຕອນທຽງເວລາ 12:30 ໂມງ
- 4 ຕອນແລງເວລາ 20:40 ໂມງ
- 5 ສະຖານີໂທລະພາບແຫ່ງຊາດລາວ

ຖ້າທ່ານມີບັນຫາເຂົ້າເຖິງ ເວັບໄຊ ສະພາແຫ່ງຊາດ

www.kal.gov.la

ໂທ: +855-21 840 480

Email: Phouthen@gmail.com

ທະນາຄານພັດທະນາລາວ LDB Bank

ທະນາຄານພົວສະຫວັນ Phongsavanh BANK

ລາຍການວິທະຍຸ “ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ”

- 1 ກະຈາຍສຽງທຸກວັນເສົາ
- 2 ຕອນເຊົ້າເວລາ 7:30 ໂມງ
- 3 ຕອນແລງເວລາ 18:00 ໂມງ
- 4 ທາງລະບົບຄົ້ນຄວາມຖີ່

FM 103,7 Mhz AM 6130 Khz

ຢາກຮູ້ສະພາບ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວໃນຂົງເຂດນີ້ຕີບັນຍັດ ຕ້ອງອ່ານ ຫນັງສືພິມ, ຝັງລາຍການວິທະຍຸ ແລະ ເບິ່ງລາຍການໂທລະພາບ “ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ”

ຜູ້ຊີ້ນຳ ທ່ານ ສິງຄຳ ວົງຜະຈັນ	ຄະນະຊ່ຽວຊານທີ່ປຶກສາ ທ່ານ ສີສຸພັນ ແສງສະຫວັນ ທ່ານ ວິເສດ ສະແຫວງສິກສາ ທ່ານ ຄຳວິສິນ ແກ້ວສຸວັນ	ຫົວໜ້າບັນນາທິການ ທ່ານ ປອ. ພິດສະໄໝ ບຸນວິໄລ ທ່ານ ຂັນທະວີ ວົງຜະຈັນ	ກອງບັນນາທິການ ທ່ານ ນາງ ກິງໃຈ ແສງອຳພັນ ທ່ານ ນາງ ສຸພາວັນ ຫອມສະນິດ ທ່ານ ນາງ ປາກາລັກ ພິມມິໄຊ	ອອກແບບຈັດໜ້າ ທ່ານ ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ ທ່ານ ສິມນິກ ແກ້ວໄຊຍະຈັກ
---------------------------------	---	---	---	--